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Protokół Nr 22/2022 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 2 listopada 2022 r.  

 

 

Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Korpik o godz. 1500 otworzył wspólne posiedzenie 

Komisji Rady Gminy Kwilcz, powitał Wójta Gminy Kwilcz Pana Stanisława Mannka, Panią 

Skarbnik Renatę Sokółkę, Sekretarza Gminy Pana Daniela Kozubowskiego, sołtysa sołectwa 

Rozbitek, pracowników Urzędu Gminy oraz radnych. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Na podstawie listy obecności prowadzący stwierdził prawomocność obrad.  

Obecnych 10 radnych. Nieobecni: W. Olejnik, D. Prętki, A. Ceglarek, J. Witan, K. Mleczak. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

wspólnego był dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem 

poczty elektronicznej.  Uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół przyjęto przez aklamację. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby do porządku posiedzenia wprowadzić punkt 

dotyczący omówienia Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. Po czym przedstawił porządek 

obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Przedstawienie projektu zmian opłat i podatków lokalnych. 

3. Omówienie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kwilcz. 

4. Omówienie projektu Statutu Młodzieżowej Rady Gminy. 

5. Sprawy bieżące. 

 

O godzinie 1503 do obrad dołączyła radna A. Ceglarek. 

 

Prowadzący porządek obrad poddał głosowaniu (za głosowało: 10 radnych, przeciw głosowało: 

0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny;) 

 

O godzinie 1505 do obrad dołączyła radna J. Witan oraz radny K. Mleczak. 

 



Zaproszenie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2  

Pracownik Urzędu Gminy Pani Marzena Mniszek na podstawie przygotowanych materiałów 

omówiła projekty zmian opłat i podatków lokalnych. Porównała dane Gminy Kwilcz  

w stosunku do gmin sąsiednich. Przedstawiła stawki obowiązujące w 2022 roku oraz  

te uchwalone przez inne gminy na rok przyszły.  

P. Korpik zapytał jaka jest zasada procentowego wzrostu  podatku od nieruchomości, środków 

transportowych, podatku rolnego oraz leśnego; 

P. Mniszek odpowiedziała, że proponowany jest wzrost o 11,8% czyli o tyle ile wzrosły stawki 

maksymalne ale w stosunku do stawek uchwalonych przez Radę Gminy Kwilcz w roku 2022. 

Wymieniła poszczególne kwoty podatków w roku bieżącym oraz ich proponowany wzrost  

na rok przyszły. Poinformowała, że stawka podatku leśnego wyliczana jest na podstawie 

średniej cen drewna ogłaszanych przez Główny Urząd Statystyczny. Wskazała, że według 

propozycji Wójta średnia cena skupu żyta będąca podstawą dla ustalenia wysokości podatku 

rolnego ma wynosić 70 zł, przy cenie podanej przez GUS 74,05 zł. Izba Rolnicza projekt 

uchwały zaopiniowała negatywnie. W swojej opinii wskazała kwotę 65 zł. Przy omawianiu 

projektu uchwały dotyczącej opłaty targowej Pani Inspektor wyjaśniła, że opłata ta się  

nie zmienia natomiast konieczne jest wprowadzenie zmiany zapisu §3 ust.3 pkt 6, który 

otrzymuje brzmienie „Sołectwo Kurnatowice- imię i nazwisko inkasenta: Grzegorz Magda”,  

w związku ze zmianą sołtysa Sołectwa Kurnatowice. Pani Mniszek poinformowała także, że 

nie ma potrzeby podejmowania uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 

Dodała, że część podatników ze względu na dość wysokie stawki podatku od środków 

transportowych tworzy siedziby firm na terenie innych gmin co wiąże się z nieuiszczaniem 

opłat w tutejszym Urzędzie.  

P. Plewa zapytała jaka jest cena żyta w Gminie Kwilcz; 

P. Mniszek odpowiedziała, że zaproponowana jest kwota w wysokości 70 zł. 

P. Mizera zapytała ile wynoszą wpływy podatku od środków transportowych; 

P. Skarbnik poinformowała, że wpływy wynoszą 334 tys. zł. Dodała, że 154 tys. zł od osób 

prawnych oraz 180 tys. zł od osób fizycznych. 

P. Korpik zauważył, że przenoszenie firm do innych gmin jest fikcją, ponieważ pojazdy  

te znajdują się i funkcjonują na terenie Gminy Kwilcz. Dodał, że opinia Izby Rolniczej nie jest 

miarodajna dla Rady Gminy natomiast niektóre kwestie uświadamia. Zaznaczył, że nie zgadza 

się ze wzrostem opłat i podatków lokalnych ze względów politycznych. 

 

Przewodniczący projekt uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości i zwolnień  

z podatku od nieruchomości poddał zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

12 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

P. Lehmann zapytał czy pozostałe gminy w powiecie mają już uchwalone stawki podatku 

rolnego; 



P. Mniszek odpowiedziała, że uchwałę w sprawie podatku rolnego podjęła jedynie Gmina 

Chrzypsko Wielkie, ponieważ konieczność taka następuje tylko w przypadku obniżenia stawki 

podatku. 

Wójt dodał, że Izba Rolnicza zazwyczaj proponuje niższą średnią cenę skupu żyta. 

P. Korpik przypomniał o problemie nieuiszczania opłat przez część mieszkańców. Zwrócił 

uwagę, że wpływy roczne z podatku rolnego to kwota w wysokości 770 tys. zł i stawka została 

obniżona, natomiast z podatku od nieruchomości kwota 4 948 000 zł- stawka została 

zwiększona.  

 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2023, a następnie poddał 

zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

9 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 4 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Przewodniczący projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XIV/90/2015 Rady Gminy 

Kwilcz w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej oraz zasad i sposobu jej poboru poddał 

zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Przewodniczący poddał zaopiniowaniu wysokość stawki podatku leśnego (za wyrażeniem 

opinii pozytywnej głosowało: 12 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się  

od głosu: 1 radny; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż uzyskała opinię 

pozytywną). 

 

Zestawienie stawek podatków stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 3 

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok.  

Zwiększenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 4.935.414,57 zł, czyli 

z kwoty 43.091.661,73 zł do kwoty 48.027.076,30 zł, w tym: 

 Plan dochodów w dziale 010 zwiększa się o kwotę 20.000,00 zł w związku z analizą 

wykonania planu dochodów na dzień 30.09.2022 r. i wyższymi wpływami z tytułu 

dochodów z najmu i dzierżawy obwodów łowieckich. 

 Plan dochodów w dziale 750 zwiększa się o kwotę 8.556,00 zł w związku  

z: 

 pismem Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.381.2022.14 z dnia 19.10.2022 r. 

w sprawie zwiększenia planu dotacji celowych na rok 2022 z przeznaczeniem  

na uzupełnienie dotacji na realizację zadań wynikających z ustawy o aktach  

stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz  

ustawy o dowodach osobistych – kwota 6.100,00 zł (750/75011/2010), 



 pismem Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.376.2022.14 z dnia 20.10.2022 r. 

w sprawie zwiększenia planu dotacji celowych na rok 2022 z przeznaczeniem  

na dofinansowanie zadań bieżących z zakresu administracji rządowej w związku 

z postanowieniami art. 129 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach  

publicznych –kwota 2.456,00 zł (750/75011/2010 kwota 1.481,00 zł na zadania 

dotyczące spraw obywatelskich, 750/75011/2010 kwota 975,00 zł na pozostałe zadania 

z zakresu administracji rządowej). 

 Plan dochodów w dziale 756 zwiększa się o kwotę 3.239.558,57 zł w związku  

z: 

 analizą wykonania planu dochodów na dzień 30.09.2022 r. i wyższymi wpływami niż 

planowano w tytułu kary podatkowej, podatku od nieruchomości, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, podatku od środków transportowych, podatku od  

spadków i darowizn oraz opłaty eksploatacyjnej – kwota 323.300,00 zł 

(75601/75615/75616/75618), 

 wpływem opłaty za koncesję przez PGNiG SA na mocy decyzji Ministra Klimatu 

i Środowiska nr DGK-WW.763.67.2021.8.KA – kwota 16.300,00 zł (756/75618/0590), 

 analizą wykonania planu dochodów na dzień 30.09.2022 r. i wyższymi wpływami  

z tytułu rekompensat otrzymanych z tytułu utraconych dochodów  

w podatkach i opłatach lokalnych – kwota 11.540,00 zł (756/75619/2680), 

 pismem Ministra Finansów Nr ST3.4753.9.2022 z dnia 30.09.2022 r.  

(data wpływu 04.10.2022 r.) w sprawie przyznania dla Gminy Kwilcz dodatkowych 

dochodów na rok 2022 z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób  

fizycznych – kwota 2.888.418,57 zł (756/75621/0010) 

 Plan dochodów w dziale 758 zwiększa się o kwotę 35.000,00 zł w związku z analizą 

wykonania planu dochodów na dzień 30.09.2022 r. i wyższymi wpływami z tytułu 

kapitalizacji odsetek od lokat terminowych. 

 Plan dochodów w dziale 801 zwiększa się o kwotę 36.000,00 zł w związku ze wzrostem 

opłaty za obiady zgodnie z Zarządzeniem Dyrektora Przedszkola „Pod Topolą”  

w Kwilczu Nr 2/2022 z dniem 30.09.2022 r. oraz w związku z wyższymi wpływami  

z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w związku ze wzrostem liczby 

dzieci. 

 Plan dochodów w dziale 853 zwiększa się o kwotę 1.596.300,00 zł w związku  

z złożeniem wniosku o przekazanie środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

na realizację wypłat dodatków dla gospodarstw domowych i dodatków dla podmiotów 

wrażliwych związane z kryzysem energetycznym na podstawie ustawy z dnia  

15 września 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła 

w związku z sytuacją na rynku paliw wraz z kosztami obsługi tego zadania. 

Zmniejszenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 1.662.500,00 zł, czyli 

z kwoty 48.027.076,30 zł do kwoty 46.364.576,30 zł, w tym: 

 Plan dochodów w dziale 010 zmniejsza się o kwotę 1.662.500,00 zł w związku 

z przedłużającymi się procedurami z zakresu zamówień publicznych i koniecznością 

przeniesienia na rok następny realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja 

stacji uzdatniania wody Mościejewo i Wituchowo oraz studni w Kurnatowicach  



i Luboszu” dofinansowanego z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych Nr Edycja2/2021/436/PolskiLad. 

Zwiększenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 1.752.706,00 zł, czyli 

z kwoty 48.372.795,26 zł do kwoty 50.125.501,26 zł, w tym: 

 Plan wydatków w dziale 600 zwiększa się o kwotę 16.000,00 zł z przeznaczeniem na 

remont cząstkowy drogi publicznej Chudobczyce – Linie polegający na ułożeniu z płyt 

betonowych zjazdu na drogę gminną wewnętrzną oznaczoną jako działka o numerze 

ewidencyjnym 13 obręb Chudobczyce. 

 Plan wydatków w dziale 700 zwiększa się o kwotę 7.200,00 zł z przeznaczeniem na 

remont pokrycia dachowego na magazynie dobudowanym do budynku  

usługowo-mieszkalnego położonego pod adresem ul. Dworcowa 2C w Kwilczu, 

będącego własnością gminy oraz na usługę wykonania odwiertów w celu 

przeprowadzenia badań geologicznych na terenie działki nr 107/19 położonej  

w Kwilczu. 

 Plan wydatków w dziale 710 zwiększa się o kwotę 18.450,00 zł z przeznaczeniem na 

usługę opracowania wniosku o objęcie dopłatą w 2023 roku realizacji zadań własnych 

Gminy Kwilcz w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej przez dopłatę do ceny usługi. 

 Plan wydatków w dziale 750 zwiększa się o kwotę 8.556,00 zł w związku  

z: 

 pismem Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.381.2022.14 z dnia 19.10.2022 r. 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowników realizujących zadania 

wynikające z ustawy o aktach stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz 

ustawy o dowodach osobistych – kwota 6.100,00 zł (UG Kwilcz 750/75011/4010), 

 pismem Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.376.2022.14 z dnia 20.10.2022 r. 

z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowników realizujących zadania 

dotyczące spraw obywatelskich oraz pozostałe zadania z zakresu administracji rządowej 

– kwota 2.456,00 zł (UG Kwilcz 750/75011/4010 kwota 1.481,00 zł na zadania 

dotyczące spraw obywatelskich, UG Kwilcz 750/75011/4010 kwota 975,00 zł na 

pozostałe zadania z zakresu administracji rządowej). 

 Plan wydatków w dziale 801 zwiększa się o kwotę 30.000,00 zł 2.757,60 zł w związku 

ze wzrostem opłaty za obiady zgodnie z Zarządzeniem Dyrektora Przedszkola  

„Pod Topolą” w Kwilczu Nr 2/2022 z dniem 30.09.2022 r. z przeznaczeniem na zakup 

środków żywności. 

 Plan wydatków w dziale 853 zwiększa się o kwotę 1.596.300,00 zł w związku  

z złożeniem wniosku o przekazanie środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

na realizację wypłat dodatków dla gospodarstw domowych i dodatków dla podmiotów 

wrażliwych związane z kryzysem energetycznym na podstawie ustawy z dnia  

15 września 2022 r. o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła 

w związku z sytuacją na rynku paliw wraz z kosztami obsługi tego zadania  

z przeznaczeniem na wypłatę dodatków dla gospodarstw domowych (853/85395/3110 

kwota 1.530.000,00 zł), wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych 

(853/85395/4430 kwota 35.000,00 zł) oraz na koszty obsługi w wysokość 2% 



łącznej kwoty środków wypłaconych przez gminę, w tym: wynagrodzenia osobowe 

wraz z pochodnymi dla pracowników realizujących zadanie, zakup  

materiałów i wyposażenia dla obsługi przedmiotowego zadania, koszty wysyłek 

pocztowych, szkolenia przedmiotowe pracowników (UG Kwilcz 

853/85395/4010/4110/4120/4210/4300/4700 kwota 31.300,00 zł). 

 Plan wydatków w dziale 921 zwiększa się o kwotę 70.700,00 zł z przeznaczeniem na: 

 zwiększenie dotacji podmiotowej dla samorządowej instytucji kultury pn. „Kwileckie 

Centrum Kultury i Edukacji im. Floriana Mazurkiewicza oraz Biblioteka Publiczna  

w Kwilczu” w związku z wnioskiem Dyrektora z przeznaczeniem na wkład własny  

do projektu Kwilecki Punkt Informacji Turystycznej na mocy umowy o przyznaniu 

pomocy Nr 02292-6935-UM1513558/21 oraz na remont pomieszczenia Biblioteki  

w zakresie instalacji elektrycznej oraz bieżących napraw na skutek  

awarii instalacji hydraulicznych (CKiE 921/92109/2480 kwota  

20.000,00 zł, Biblioteka 921/92116/2480 kwota 40.000,00 zł), 

 zakup niezbędnych materiałów do podłączenia instalacji kotła oraz usługę montażu 

i serwisu kotła CO w świetlicy wiejskiej w Upartowie (921/92109/4210/4300 kwota 

10.700,00 zł). 

 Plan wydatków w dziale 926 zwiększa się o kwotę 5.500,00 zł z przeznaczeniem na 

wydatki związane z wymianą oświetlenia na sali sportowej w Luboszu na żarówki typu 

LED. 

Zmniejszenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 2.864.500,00 zł, 

czyli z kwoty 50.125.501,26 zł do kwoty 47.261.001,26 zł, w tym: 

 Plan wydatków w dziale 010 zmniejsza się o kwotę 2.635.500,00 zł w związku 

z przedłużającymi się procedurami z zakresu zamówień publicznych i koniecznością 

przeniesienia realizacji zadań na rok 2023, w tym: 

 „Modernizacja stacji uzdatniania wody Mościejewo i Wituchowo oraz studni 

w Kurnatowicach i Luboszu” – wkład własny kwota 173.000,00 zł (010/01034/6050), 

dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji 

Strategicznych Nr Edycja2/2021/436/PolskiLad kwota 1.662.500,00 zł 

(010/01043/6370), 

 „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Kwilczu” – wykonie projektu i płatność 

dotycząca przedmiotowej inwestycji nastąpi w 2023 roku, środki pochodzą  

z uzupełnienia subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji 

w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę – kwota 200.000,00 zł 

(010/01044/6050), 

 „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej Mechnacz-Prusim” – opracowanie dokumentacji 

w roku 2022, realizacja inwestycji w roku 2023, środki pochodzą z uzupełnienia 

subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie 

kanalizacji – kwota 600.000,00 zł (010/01044/6050). 

 Plan wydatków w dziale 600 zmniejsza się o kwotę 16.000,00 zł w związku z realizacją 

krótszego odcinka drogi zadania inwestycyjnego pn. „Budowa (przebudowa) dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie Chudobczyce i Lubosz”. 



 Plan wydatków w dziale 801 zmniejsza się o kwotę 213.000,00 zł w związku 

z przedłużającymi się procedurami z zakresu zamówień publicznych i koniecznością 

przeniesienia realizacji zadań na rok 2023, w tym: „Budowa przedszkola  

w Kwilczu”– wykonanie projektu i płatność dotycząca przedmiotowej inwestycji 

nastąpi w 2023 roku, środki własne, zadanie realizowane z Rządowego Funduszu Polski 

Ład Programu Inwestycji Strategicznych Nr Edycja2/2021/437/PolskiLad. 

Skarbnik Gminy poinformowała także, że: 

 Dokonuje się wewnętrznych zmian w budżecie Gminy Kwilcz, polegających na 

przeniesieniu planowanych dochodów w podziałkach klasyfikacji budżetowej Zmiany 

w planie dochodów dokonuje się w związku z Informacją Departamentu Budżetu 

Państwa w Ministerstwie Finansów dotyczącą klasyfikacji budżetowej dodatku 

węglowego. 

 Celem prawidłowej realizacji budżetu wprowadzono zmiany w planie wydatków 

polegające na przeniesieniach pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami: 

- 63095/92195/92695 przeniesienie środków z przeznaczeniem na opłatę czynszu 

dzierżawnego za grunt pod kąpielisko w miejscowości Orzeszkowo ze względu na 

wzrost ceny za kwintal pszenicy – kwota 12.000,00 zł, 

- 75045/75412/75414 przeniesienie środków w wyniku oszczędności na kwalifikacji 

wojskowej i obronie cywilnej z przeznaczeniem na wydatki związane z zapewnieniem 

gotowości bojowej z zakresy ochotniczych straży pożarnych, w tym na zakup energii  

w remizach strażackich oraz na usługę naprawy pojazdu Scania OSP Lubosz – kwota 

8.020,00 zł, 

- 75023/85295/85395 zmiany w planie wydatków w związku z Informacją 

Departamentu Budżetu Państwa w Ministerstwie Finansów dotyczącą klasyfikacji 

budżetowej dodatku węglowego – kwota 4.896.000,00 zł. 

 Zmniejsza się kwotę przychodów o kwotę 4.384.708,57 zł, czyli z kwoty 6.412.010,88 

zł do kwoty 2.027.302,31 zł zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały, w tym: 

1) zmniejszenie § 950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2  

pkt 6 ustawy o kwotę 2.377.260,22 zł do kwoty 938.087,55 zł, 

2) zmniejszenie § 952 Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku 

krajowym o kwotę 2.007.448,35 zł. Rezygnacja z zaciągnięcia kredytu w roku 2022. 

 

Wójt oraz Skarbnik gminy poinformowali o rezygnacji z możliwości zaciągnięcia kredytu, 

ponieważ odsetki byłyby tak wysokie, że rozwiązanie to nie byłoby korzystne ekonomicznie. 

 

P. Halasz zapytał czy obiekt biblioteki będzie funkcjonował; 

Wójt odpowiedział twierdząco. Udzielił informacji, że wciąż pojawiają się nowe usterki dlatego 

ciężko jest określić kiedy remont się zakończy natomiast środki finansowe cały czas są na ten 

cel przeznaczane. 

P. Korpik dodał, że warto byłoby środki te wydatkować na odłączenie się od obecnej instalacji 

obiektu, która jest nieekonomiczna. 

P. Korpik zapytał o środki przeznaczone na przeprowadzenie badań geologicznych na działce 

o nr ewid. 107/19 obręb Kwilcz. 



Wójt odpowiedział, że badania te są niezbędne dla wykonania projektu budynku Komisariatu 

Policji w Kwilczu. Poinformował, że grunt obecnie jest własnością gminy w związku z czym 

to gmina ponosi koszty badań. Dodał, że nie chciałby przekazywać gruntu dopóki nie zapadnie 

decyzja, że komisariat powstanie.  

P. Korpik zapytał co w sytuacji kiedy środki zostaną wydatkowane na przeprowadzenie badań 

a komisariat nie powstanie; 

Wójt odpowiedział, że w takim przypadku badania zostaną wykorzystane dla innego obiektu 

który być może w przyszłości na tym gruncie powstanie. 

P. Korpik zapytał czy wszystkie grunty wymagają przeprowadzenia badań geologicznych; 

Wójt zaprzeczył. Dodał, że kwota przeznaczona na badania nie jest duża i warto je wykonać. 

P. Korpik przypomniał o podobnych badaniach przeprowadzonych w miejscu planowanej 

budowy przedszkola. 

Wójt odpowiedział, że badania te były kluczowe, ponieważ wyeliminowały niektóre grunty  

z możliwości budowy na nich obiektu. 

P. Halasz zapytał co w sytuacji kiedy wyniki badania gruntu przeznaczonego na budowę 

komisariatu nie będą pomyślne; 

Wójt wyjaśnił, że budowa obiektu na gruncie jest możliwa, a badania mają wskazać sposób 

realizacji. 

P. Korpik zapytał o koszty związane z opracowaniem wniosku o objęcie dopłatą w 2023 roku 

realizacji zadań własnych Gminy Kwilcz w zakresie przewozów autobusowych o charakterze 

użyteczności publicznej przez dopłatę do ceny usługi, czy zakup usługi opracowania wniosku 

był niezbędny; 

Wójt odpowiedział, że po przeanalizowaniu kwestii okazało się, że Urząd Gminy nie posiada 

odpowiedniego programu, a błędne wykonanie wniosku wiąże się z brakiem dofinansowania. 

Dodał, że zlecenie opracowania wniosku pomoże w przyszłości wykonywać to zadanie gminie. 

P. Korpik powrócił do tematu wymiany instalacji ogrzewania w świetlicy w Upartowie. 

Przypomniał, że w przeszłości istniała możliwość montażu paneli fotowoltaicznych. 

Zapytał o kwestie związaną z własnością gruntu plaży w Orzeszkowie; 

Wójt odpowiedział, że jeśli prawa własności zostaną uregulowane wtedy KOWR będzie mógł 

działkę sprzedać lub przekazać. 

P. Korpik zapytał czy zostały podjęte działania w związku z audytem dotyczącym 

funkcjonowania oświaty; 

Skarbnik gminy poinformowała, że dochody bieżące nie pokrywają wydatków bieżących.  

W tym roku ustawodawca dopuścił pokrycie wydatków wolnymi środkami. Oszacowanie 

bieżących potrzeb jest niemożliwe ze względu na brak wiedzy na temat ewentualnych zwolnień 

lekarskich czy realizowanych w związku z tym nadgodzin. Dodała, że w tej chwili w przypadku 

Szkoły Podstawowej w Kwilczu budżet został zmniejszony o 600 tys. zł, Szkoły Podstawowej 

w Luboszu o 400 tys. zł, a Przedszkola w Kwilczu o 150 tys. zł, w związku z tym pewne 

oszczędności zostały wygenerowane. Sala sportowa w Kwilczu jest remontowana dlatego 

środki przeznaczone na ogrzewanie obiektu mogą zostać wydatkowane na inny cel. 

Wójt zaznaczył, że Dyrektorzy placówek oświatowych zwracają uwagę na budżet i starają się 

generować oszczędności. 

P. Korpik zauważył, że większość wydatków w oświacie to wynagrodzenia, dlatego 

oszczędności generowane na innych płaszczyznach nie zmienią sytuacji finansowej. Zwrócił 



uwagę, że należy przede wszystkim prowadzić właściwą politykę kadrową. Zaproponował, aby 

Komisja Samorządowo- Oświatowa jeszcze raz przeanalizowała audyt oraz omówiła temat na 

posiedzeniu. 

P. Halasz zapytał jakie oszczędności wiążą się z wymianą oświetlenia na sali sportowej  

w Luboszu; 

Wójt odpowiedział, że żarówki znajdujące się na sali często ulegają awarii w związku z czym 

przy konieczności wymiany montowane jest oświetlenie LED. W przyszłości sukcesywnie 

wszystkie żarówki zostaną wymienione. 

P. Halasz zapytał o remont sali sportowej w Kwilczu; 

Wójt odpowiedział, że wszystkie pieniądze, które wpływają z ubezpieczalni są na bieżąco 

przeznaczane na remont. Według założeń sala ma zostać wymalowana, ściany zostaną 

wygłuszone natomiast sufit nie. Przygotowana zostanie także instalacja do rolet zewnętrznych, 

które w przyszłości będzie można zamontować. Remont obejmie również wymianę kotar. 

 

Przewodniczący projekt uchwały w spawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 r. poddał 

zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

12 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach. 

O godzinie 1635 obrady wznowiono.  

 

Pani Skarbnik omówiła zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kwilcz. 

Poinformowała, że dokonuje się zmian w wykazie przedsięwzięć wieloletnich poprzez: 

-zmianę przedsięwzięcia pn. „Modernizacja stacji uzdatniania wody Mościejewo  

i Wituchowo oraz studni w Kurnatowicach i Luboszu” , łączne nakłady finansowe kwota 

3.500.000,00 zł, limit 2022 kwota 0,00 zł, limit 2023 kwota 3.500.000,00 zł, limit zobowiązań 

kwota 3.500.000,00 zł w związku z przedłużającymi się procedurami z zakresu zamówień 

publicznych i koniecznością przeniesienia realizacji zadania na 2023 rok, zadanie 

dofinansowane na podstawie promesy wstępnej dofinansowania inwestycji z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych nr Edycja2/2021/436/PolskiLad,   

-zmianę przedsięwzięcia pn. „Modernizacja oczyszczalni ścieków w Kwilczu”, okres 

realizacji 2022-2023, łączne nakłady inwestycyjne kwota 300.000,00 zł, limit 2022 kwota 

0,00 zł, limit 2023 kwota 300.000,00 zł, limit zobowiązań kwota 300.000,00 zł, w związku 

z koniecznością wydłużenia terminu na wykonanie projektu przedmiotowej inwestycji,  

-zmianę przedsięwzięcia pn. „Budowa punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych dla Gminy Kwilcz”, okres realizacji 2022-2023, łączne nakłady inwestycyjne 

1.500.000,00 zł, limit 2022 kwota 0,00 zł, limit 2023 kwota 1.500.000,00 zł, limit zobowiązań 

1.500.000,00 zł w związku  z przedłużającymi się procedurami z zakresu zamówień 

publicznych i koniecznością przeniesienia realizacji zadania na 2023 rok, zadanie 

dofinansowane na podstawie promesy wstępnej z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu 

Inwestycji Strategicznych nr Edycja3PGR/2021/167/PolskiLad,  



-zmianę przedsięwzięcia pn. „Budowa przedszkola w Kwilczu”, lata 2022 – 2024, łączne 

nakłady finansowe kwota 11.000.000,00 zł, limit 2022 kwota 0,00 zł, limit 2023 kwota 

7.600.000,00 zł, limit 2024 kwota 3.400.000,00 zł, limit zobowiązań kwota 11.000.000,00  zł 

w związku ze wstępną kalkulacją rozeznania rynku i koniecznością wydłużenia terminu 

opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej, zadanie dofinansowane zgodnie 

z promesą wstępną dofinansowania inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu 

Inwestycji Strategicznych nrEdycja2/2021/436/PolskiLad), 

-wprowadzenie nowego przedsięwzięcia pn. „Dowóz dzieci z terenu Gminy Kwilcz do szkół 

i przedszkola”, okres realizacji 2022 -2024, łączne nakłady finansowe kwota 600.000,00 zł, 

limit 2022 kwota 0,00 zł, limit 2023 kwota 150.000,00 zł, limit 2024 kwota 450.000,00 zł, limit 

zobowiązań kwota 600.000,00 zł.  

 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Przewodniczący projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kwilcz poddał zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Kwilcz, 

gm. Kwilcz. Poinformował, że ulicy stanowiącej działkę o nr ewidencyjnym 391/15, obręb 

Kwilcz będącej własnością Gminy Kwilcz nadaje się nazwę ulica Garażowa. Przedstawił oraz 

omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kwilcz  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok”.  

 

Przewodniczący projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Kwilcz, gm. Kwilcz 

poddał zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Przewodniczący projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kwilcz  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok” poddał zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

11 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 2 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

O godzinie 1650 obrady opuściła radna A. Ceglarek. 

 

Ad. 4 

Sekretarz Gminy poinformował, że po konsultacjach z Panią mecenas powstał projekt Statutu 

Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz, który wymaga jeszcze dopracowania. Kwestią nad której 



rozwiązaniem należy się zastanowić jest fakt, iż nie wszyscy młodzi mieszkańcy gminy Kwilcz 

uczęszczają do szkół na terenie Gminy Kwilcz. Ponadto na terenie naszej gminy znajdują się 

wyłącznie szkoły podstawowe. Udzielił informacji, że po wstępnej analizie na terenie Gminy 

Kwilcz zamieszkuje około 440 osób w wieku od 13 do 18 roku życia. W tym do placówek 

oświatowych znajdujących się na terenie naszej gminy uczęszcza około 110 osób. W związku 

z tym powstał problem z określeniem trybu oraz zasad wyborów. 

 

O godzinie 1655 posiedzenie opuściła radna J. Witan. 

 

Pan Sekretarz przedstawił możliwość stworzenia Komisji Wyborczej oraz punktów i kart 

głosowania. Pojawiły się wątpliwości w sprawie określenia wieku osób uprawnionych  

do głosowania lub kandydowania w wyborach Młodzieżowej Rady Gminy. Poinformował,  

że ewentualny projekt uchwały w sprawie Statutu Młodzieżowej Rady Gminy musi zostać 

poddany konsultacjom społecznym. Podsumował, że należy określić zasady wyborów, 

funkcjonowania oraz ewentualnego wygaśnięcia mandatu. 

P. Halasz polecił aby zastanowić się nad obszarem działania MRG. Zauważył, że warto 

wprowadzić proste wzory i zasady, które nie będą zbyt skomplikowane dla młodzieży i tym 

samym nie powstrzymają ich chęci oraz zaangażowania. Wspomniał o możliwości powołania 

MRG przez Wójta Gminy Kwilcz co byłoby uproszczone pod względem organizacyjnym 

natomiast niekoniecznie demokratyczne. Zwrócił uwagę na to, że osoby które zainicjowały 

stworzenie MRG są osobami powyżej 18 roku życia, które zauważają problemy i potrzeby 

społeczeństwa dlatego chcą działać w tym kierunku. Przypomniał, że MRG nie będzie 

posiadała własnego budżetu a zaproponowana funkcja skarbnika ma być formą nauki w jaki 

sposób środki finansowe na poszczególne inicjatywy uzyskiwać.  

P. Dziuba wyraziła swoje poparcie dla powstania MRG. Zwróciła uwagę, że 18 rok życia  

to duże ograniczenie, dlatego w MRG powinny znaleźć się też osoby między 18 a 21 rokiem 

życia, które byłyby wsparciem i przykładem dla tych najmłodszych. Zaproponowała aby 

pierwszą MRG powołał Wójt spośród osób chętnych do działania natomiast kolejne 

powstawałyby w drodze wyborów. 

Sekretarz Gminy odpowiedział, że konieczne jest aby wyczerpane były znamiona ustawowe, 

czyli zasady działania, tryb i kryteria wyboru członków, zasady wygaśnięcia mandatu oraz 

odwołania członka MRG. 

P. Korpik zaznaczył, że wybory powinny być demokratyczne, a Statut Młodzieżowej Rady 

Gminy stworzony na zasadach podobnych do tych funkcjonujących w sprawie Rady Gminy. 

Wspomniał, że być może lepszym rozwiązaniem byłoby założenie stowarzyszenia. Wyjaśnił, 

że procedura przygotowania Statutu Młodzieżowej Rady Gminy wciąż trwa, ponieważ chciałby 

aby wszystkie aspekty zostały doprecyzowane, a osoby zaangażowane w działanie MRG miały 

świadomość swoich kompetencji i odpowiedzialności. Nie zgodził się z stworzeniem funkcji 

skarbnika MRG. Zachęcił aby radni przeanalizowali ten temat oraz wyrazili swoje uwagi  

i propozycje.  

P. Kwiatkowska- Sokółka wyraziła opinie, że jeśli powołanie MRG dopuszcza wybór członków 

przez Wójta warto byłoby w ten sposób działać. W tej sytuacji osoby zorientowane  

w potrzebach młodzieży mogłyby doradzić Wójtowi w kwestii powołania MRG. 



P. Lehmann wspomniał, że MRG nie jest decyzyjna. Może jedynie wnioskować do Wójta bądź 

Rady Gminy. Zwrócił uwagę, że problematyczne może okazać się zagospodarowanie  

w budżecie Gminy środków finansowych na inicjatywy MRG. Nie chciałby żeby młodzież  

w związku z tym straciła chęć działania, dlatego być może lepszym rozwiązaniem jest założenie 

stowarzyszenia. 

Wójt potwierdził, że zagospodarowanie środków finansowych w budżecie Gminy może okazać 

się problematyczne. 

Pan Sekretarz przypomniał, że MRG ma charakter konsultacyjny. Wyraził chęć przygotowania 

projektu uchwały. Kwestia zakresu osób uprawnionych do głosowania oraz trybu i zasad 

wyborów zostanie ponownie skonsultowana z Panią mecenas. Poruszył temat  elektronicznego 

oddawania głosów. 

 

O godzinie 1740  obrady opuściła radna J. Kwiatkowska- Sokółka. 

 

P. Halasz podsumował, że istnieją dwa rozwiązania. Jednym z nich jest zorganizowanie jak 

najprostszych wyborów przy jednoczesnym umożliwieniu podjęcia działania  przez młodzież. 

Natomiast druga z możliwości określałaby konkretne, polityczne zasady w kwestii wyborów 

oraz funkcjonowania MRG. Przytoczył także przykład konkursu, który odbywa się podczas 

wyborów przeprowadzanych przez Samorząd Wojewódzki. 

P. Korpik zapytał ile młodych osób wyszło z inicjatywą; 

P. Halasz odpowiedział, że jest to około 5 osób. 

P. Dziuba zapytała ile osób może liczyć MRG i co w sytuacji kiedy chętnych jest za mało; 

P. Halasz odpowiedział, że ilość członków MRG zostanie dopiero określona, jednak będzie  

to liczba podobna do ilości radnych Gminy Kwilcz. W sytuacji kiedy chętnych jest mniej niż 

mandatów, MRG również powstaje.  

P. Dziuba powiedziała, że warto podjąć w tym temacie współpracę ze szkołami oraz 

rozpowszechnić informacje za pomocą Internetu.  

P. Lehmann wtrącił, że warto wesprzeć w działaniu chociaż te kilka osób które wyszły  

z inicjatywą. 

P. Korpik podsumował, że należy zdecydować jaki kierunek działania zostanie objęty. Odniósł 

się do wypowiedzi P. Halasza, że jednym z rozwiązań jest zorganizowanie jak najprostszych 

wyborów przy jednoczesnym umożliwieniu podjęcia działania przez młodzież. Natomiast 

druga z możliwości określałaby konkretne, polityczne zasady w kwestii wyborów oraz 

funkcjonowania MRG. 

 

Przewodniczący w/w propozycje poddał głosowaniu.  

„Za” zorganizowaniem uproszczonych wyborów głosowało 8 radnych. 

„Za” przyjęciem konkretnych zasad wyboru oraz funkcjonowania MRG głosowało 2 radnych. 

 

Projekt Statutu Młodzieżowej Rady Gminy stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący zaproponował ponowne podjęcie rozmowy na temat audytu dotyczącego 

funkcjonowania oświaty na terenie Gminy Kwilcz przez Komisje Samorządowo- Oświatową. 



Przekazał najważniejsze informacje związane ze szkoleniem w ramach Zjazdu Klubu 

Przewodniczących Rad Gmin oraz zachęcił do zapoznania się z materiałami. 

 

Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1815 zamknął wspólne posiedzenie Komisji Rady 

Gminy Kwilcz. 

 

 

Protokolant:                                                                           Przewodniczący Rady Gminy 

 

Zuzanna Wrembel                                                                           Grzegorz Korpik 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


